
___________________________________________________________________________ 

Postadress: c/o Länsstyrelsen, 391 86 KALMAR Telefon 010- 223 86 49   

Besöksadress: Regeringsgatan 1 e-post caroline.lagerkvist@lansstyrelsen.se Bankgiro 5625 - 7553 

 

 

 

 

  

PROTOKOLL 

2024-06-04 

 

KALMAR LÄNS LUFTVÅRDSFÖRBUND   

 

Protokoll för styrelsemöte i Kalmar läns luftvårdsförbund 4 juni 2024 

 

Nr. 3 2024 

 

Plats: Ottenby fågelstation eller via Teams 

 

Närvarande: Katarina Andersson, Camilla Olofsson. Christine Dahlgren, Simon Wernsköld, Kristofer Asplund, 

Helené Rasmusson, Jan Herrmann, Caroline Lagerkvist 
 

1. Mötets öppnande 

Helené hälsar välkomna 

 

2. Val av justerare 

Kristofer Asplund 

 

3. Föregående styrelseprotokoll 

Genomgång av föregående protokoll. Protokollen skickas inte ut utan publicera på webben. 

Föregående styrelseprotokoll till handlingarna. 

 

4. Omvärldsbevakningar och lagändringar 

Europaparlamentet röstade igenom förslaget på nytt luftkvalitetsdirektiv. Kan bli en ny omröstning i 

höst pga nytt parlament. Troligtvis börjar det nya direktivet att gälla från 2026. Partikelhalterna kan 

vara svåra att klara för Kalmar läns del. 

 

5. Inkomna skrivelser 

Trafikverket, Luftkvalitetsmodelleringar i SIMAIR i Region syd. Skrivelsen har gått ut till 

styrelsen. 

 

6. Arbetsgrupper 

- Krondroppsnätet (Helené, Katarina A och Christine) 

- Metaller i mossa 2025. (Camilla, Jan och Katarina A) 

- Arbetsgrupp se över kontaktinformation (Caroline och Camilla) Camilla hjälper Caroline att kolla 

osäkra uppgifter.  
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- Medlemsvärvning – Se över hur vi ska arbeta bättre och mer strukturerat med medlemsvärvning 

(Kristofer, Camilla, Helené)  

- Samverkansgrupp kvartalsaktivitet (Helené, Camilla och Caroline) 

- Arbetsgrupp, Option på NOx och VOC för länets kommuner 2023. (Christine, Helené) 

- Arbetsgrupp: Informationsmöte: Luftvårdsförbundet informerar kommunerna om sin verksamhet 

mm. (Helené Camilla och Caroline) 

- Arbetsgrupp, kontrollstrategi för nästa period (Helené, Caroline och Camilla) 

- Arbetsgrupp, Luftdagen, bokar datum och lokal innan sommaren. (Katarina A, Helené 

(gruppchef), Malin O och Christine) 

 

7. Ekonomisk redovisning 

Kassör saknas fortfarande. Helené tar ansvar under tiden tills ny tillsätts. Budgeten har justerat 

något eftersom avtal och kostnadsbesked från IVL har kommit för tätortsmätningarna. Fakturor har 

gått ut för medlemsavgifter och tätortsavgifter.  

 

Revisorn ska pensionera sig och någon annan på revisionsbyrån kommer ta över efter honom. 

 

Camilla och Helené ser över bankbehörigheter. 

 

8. Tätortsprogrammet  

a. Rapportering av objektiv skattning till Naturvårdsverket sker 15 juni. IVL kommer därefter att 

uppdatera kontrollstrategin med 2023 års data. Kontrollstrategin ska rapporteras i oktober.  

 

b. Kontrollstrategi tätortsprogram 

- Reviderad kontrollstrategi framtagen på förslag av IVL.  

- Kontrollstrategin har gått till kommunerna för synpunkter senast 5 juni. 

- Uppföljningsmöte/avstämningsmöte med IVL september efter att kontrollstrategin är 

reviderad. 

 

c. Tätortsmätningar Kalmar 

- Kan vi permanenta vår mätstation där den är idag? Helené kollar med serviceförvaltningen, 

väntar fortfarande på svar. Inget nytt. 

- Trendanalys och analys av orsaker till de ökade partikelhalterna – Helené tar hjälp av 

praktikant Amy med detta i ett projektarbete under februari-mars. 2023 sjönk partikelhalterna 

jämfört med 2022. Beror förmodligen på väderleken och att det varit byggarbetsplats i 

närheten. 2022 var torrare än 2023. 

 

d. Tätortsmätningar i Västervik  

Planeras till 2025, skicka fråga till Västervik med svar till september, Helené frågar. 
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e. Tätortsmätningar i Högsby- Vedeldning 

Planeras till 2025, skicka fråga om uppföljande PAH-mätning till Högsby med svar till 

september. Fastighetsägaren är ok med mätinstrumenten på fastigheten. Christine stämmer av 

med Högsby. 

 

f. Option på NOx och VOC för länets kommuner 2023 

Lvf hade möte med IVL om databortfallet och hur vi går vidare den 30 april. Kommunerna 

debiteras inte för de felaktiga proverna. 

Nytt utskick gjort till kommunerna med nya erbjudanden om mätningar. Följ upp nästa möte 

med de svar som inkommit. Vill några mäta om, de som inte mätt mäta? 

Nytt möte med IVL i september där vi går vidare med kontrollstrategin och planerar för de 

kommuner som vill mäta. 

 

9. Krondroppsnätet 

Fakturera IVL för bidraget från Naturvårdsverket i höst.  

 

10. Medlemsvärvning 

Inga nya medlemmar utskicken gick ut i november till Torsås, Emmaboda och Nybro. 

2024 ska utskick gå ut till Mörbylånga, Borgholm. 

 

11. Stipendium 

Styrelsen beslutade på föregående styrelsemöte att ändra datumen för nominering av luftvärnaren 

och ansökan om stipendium till 31 december. Annonsera ut via kommunernas näringslivsnytt. 

Skapa en annons som kan gå till kommunerna. Skicka till gymnasieskolor och universitet, publicera 

på webben.  

 

12. Luftvärnare 

Efterlys nomineringar till nästa år. Gör utskick till medlemmarna. Förslag skickas med motivering 

till Caroline. 

 

13. Hemsidan 

 

14. Samverkan Kalmar/Kronoberg/Jönköping/ Östergötland LVF  

- Andra samverkansfrågor – Hur vi använder varandras erfarenheter på bästa sätt. 

- Byta infomaterial för att underlätta för varandra. 

- Projektet med purple air under uppstart. Två mätare uppsatta i Kalmar kommun, de har krånglat. 
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15. Kvartalsaktivitet 

Jönköping håller seminarie 13 juni, HangOn berättar om sin verksamhet. Fundera på vad Kalmar 

kan erbjuda för i kvartal 3. Förslag: Nybro Energi: Satsningar på CO2-negativ 

förbränningsanläggning/kommun, Simon skickar förfrågan om seminarie första halvan av oktober.  

 

16. Nästa styrelsemöte 

26 september 9-12 digitalt 

 

17. Nästnästa styrelsemöte 

21 november efter luftdagen kl 13-15.30. 

 

18. Luftdagen 

Blir digitalt på grund av föreläsare från Stockholm som kostar ganska mycket att få på plats.  

Christine berättar kort om planen för dagen, vilka föreläsare och ämnen. Skicka save the date och 

lägga notis på webben. 8.45-12.00. 

 

19. Övriga frågor 

- Infoblad till nya politiska representanter, pågående. 

- Mörbylånga och Nybro kommun behöver ny kontaktpolitiker. 

- Informera kommunerna om vikten av att ha representant i styrelsen. 

- Helené byter jobb, behöver lösa ordförandeskapet och ev. banken. 

- Behöver vi fyllnadsval? Reda ut hur vi gör i styrelsen Boka extra styrelsemöte 20 juni. Christine 

och Caroline pratat med valberedningen.  

 

20. Mötets avslutande 

Helené tackar för visat intresse och avslutar mötet. 

 

 

Helené Rasmusson     Caroline Lagerkvist 

Ordförande     Sekreterare 

 

 

 

Kristofer Asplund 

Suppleant 


